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Inleidende toelichting
(facultatief)

Onlangs werden we door een imker uit 
Heerenveen gewezen op het gevaar van de 
oprukkende Aziatische Hoornaar (AH) in ons 
land. Hij gaf aan hoe deze exoot een gevaar 
vormde voor de bijenstand in het algemeen en 
voor vele andere vlinders en insecten: 
 De AH is een bij-achtig insect, wat zich 

nadrukkelijk onderscheid van de Europese 
Hoornaar.
Het verschil zit hem in de streep over hun 
rug, de Europese rood en de Aziatische geel.
De Europese Hoornaar vormt geen 
bedreiging maar hoort thuis in hete 
biologisch evenwicht;

 De AH komt hier van oorsprong niet voor;
 Ze hebben hier nauwelijks natuurlijke 

vijanden;
 Zoals opgemerkt is de AH een gevaar voor 

de bijenstand, hun voedsel bestaat  globaal  
30% vliegen, 20% wespen en bijna 40% 
honingbijen;

 In het Noordwesten  van Spanje hebben ze 
inmiddels de Europese Hoornaar 
verdrongen;

 In Zuidwest Frankrijk is meer dan 30% van 
de inheemse bijenpopulatie door AH 
uitgemoord;

 In Vlaanderen is de plaag zodanig dat 
meerdere gemeenten aan burgers een 
vergoeding geven als ze een nest van de AH 
laten verdelgen;

 In 2022 werden in de provincie Zeeland 19 
nesten van de AH aangetroffen, in 2023 al 
300!

 Er is een onmiskenbare trek naar het 
Noorden, nu ook in Gelderland en Overijsel 
nesten zijn gesignaleerd. In augustus vorig 
jaar werd in Jubbega een nest aangetroffen;

 Een telefonische belronde langs een aantal 
imkerverenigingen gaf gelukkig aan dat er in
onze provincie nog niet echt sprake is van 
een plaag. Vandaar dat het wellicht nu het 
moment is om ons ook als provincie Fryslân 
op scherp te stellen om dit ook in de 
toekomst te voorkomen.

 De rijksoverheid ziet ook het gevaar, 



minister van der Wal hoopt in de loop van 
dit jaar met een aanvalsplan te komen om 
alle exoten die een gevaar vormen te 
verwijderen.

 Inmiddels zijn er ook financiële middelen 
om de AH te bestrijden, zoals dit ook werd 
neergelegd in de notitie “Invasieve Exoten 
Friesland.” Hierin word expliciet gesteld dat:
“Inzet is het elimineren en snel verwijderen 
van de populatie, … de provincie neemt 
hierin het voortouw,……”

Vraag / vragen 1. Is de provincie voldoende doordrongen 
van het gevaar in de aanwezigheid van 
de AH op ons afkomt? Zo ja, wat wordt 
er al aan bestrijding gedaan?

2. Is het bekend hoe vaak de AH in de 
provincie/het noorden is aangetroffen?

3. Is er overleg of communicatie met de 10
Friese bijenhouders verenigingen? Zo 
nee, waarom is dit niet gebeurd? 

4. In hoeverre geeft de provincie invulling 
aan dat “voortouw nemen”?

5. Gezamenlijk optrekken is meer effectief,
in hoeverre is er contact met de andere 
noordelijke provincies?

6. Is de provincie bereid om het overleg te 
starten met andere organisaties die met
deze problematiek te maken hebben, 
zoals het Fryske Gea, Staatsbosbeheer, 
Natuurmonumenten etc., om te kijken 
hoe het beste een invasie van AH 
voorkomen kan worden?

7. Gemeenten zijn het 1e aanspreekpunt 
voor burgers. Is er overleg met de 
gemeenten? Zo nee, waarom niet?

8. Een mogelijkheid zou zijn om burgers 
die zo’n nest signaleren, de kosten van 
verdelging te vergoeden. Wat zijn de 
mogelijkheden voor de provincie hierin?

9. Binnen de fracties is ook persoonlijk 
vorig jaar een AH in een woning 



aangetroffen, deze is op de foto gezet 
en dood gemaakt, maar verder niets, 
omdat we toen niet op de hoogte 
waren van het gevaar van deze 
insecten.
Zijn er mogelijkheden voor de provincie 
om te zorgen dat onze inwoners op de 
hoogte zijn van de gevaren van de AH, 
hoe ze eruit zien, en wat ze moeten 
doen als ze er één aantreffen?

10. Zijn er mogelijkheden om uit te zoeken 
wat er in Spanje tegen de AH is gedaan 
en bekijken of dit veilig genoeg is om 
ook in onze provincie toe te passen?
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